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 Nuuk, 9. januar 2014 

 
 

I medfør af § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 
(Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 
 
Spørgsmål: 
 

1. Hvor store anskaffelsesudgifter på IT– og kontorområdet, det være sig printere og 
lignende, har Selvstyret og dets underliggende institutioner samt de Selvstyreejede 
virksomheder haft i de sidste 3 år? 

2. Er udgifterne på IT-og kontorområdet i forhold til løbende opsyn med inventaret og 
dertil hørende serviceaftaler steget? Eller stagneret? 

3. Er det muligt at få en opgørelse over de sidste 3 års samlede udgifter til 
serviceaftaler med private leverandører på IT- og kontorområdet? 

4. Er udbudspriserne i forhold til indgåelse af serviceaftaler med private leverandører 
steget de sidste 3 år? 

5. Hvem har ansvaret for indgåelse og opsigelser af serviceaftalerne på IT- og 
kontorområdet? 

6. Har den myndighed der indgår og opsiger serviceaftalerne på dette område adresse i 
Grønland? 

7. Eller er myndigheden placeret udenfor landet? 
8. Er det muligt at få en opgørelse over de sidste 3 års samlede udgifter til 

serviceaftaler med de lokale- og hjemmehørende private virksomheder? 
9. Er disse omkostninger/-udgifter steget eller stagneret? 
10. Hvornår sker der udskiftninger på IT- og kontorområdet? 
11. Når udløbsdatoen for disse inventar bliver aktuel? 
12. Eller hvorledes holder man opsyn med hvornår inventaret bør udskiftes? 

 
Begrundelse: 
 
De seneste år er der i Grønland blevet brugt anseelige summer på at udskifte og forny 
eksisterende udstyr på IT- og kontorområdet. Det er ingen nyhed at samfundets midler 
bliver brugt til pludselige og tilfældige indkøb på dette område. Derfor er det for 
undertegnede interessant at få belyst hvad årsagen er hertil og hvorledes disse kan 
begrundes. 
Jeg mener herudover at det ville være interessant at få en besvarelse på hvordan man 
involverer de lokale og hjemmehørende virksomheder på dette område. Det er også 
relevant at få oplyst om denne udvikling har betydet flere omkostninger til serviceaftaler – 
og IT-ydelser. Jeg ønsker derfor også oplyst om brugen af samfundets midler på dette 
område finder sted på et for samfundet rentabelt måde.   
 
Jeg skal på forhånd bede om at samtlige spørgsmål besvares indenfor 10 arbejdsdage. 
 
 

 


